Sim like like

كلية التربية- تسم التتنيات التربوية

العلب الآي السلوب ووسلة نعليمة في النعليم قبل المدرسي

بحث تكميلي لنيل درجة الدبلوم فوق الجامعي في التربية

إشراف الدكتورة: نعيمة أحمد يوسف القبانى إعداد الطالبة: نوال صديق عثمان

يوليو ٢٠٠١م

خلاصة البحث:

موضوع البحث الحاسوب كأسلوب ووسيلة تعليمية في التعليم قبل المدرسي (الروضة).

الغرض من البحث هو توضيح أهمية الحاسب الآلي وخاصة في التعليم قبل المدرسي لما له من أهمية في تتشئة الأطفال والتعلم والمعرفة بناء على ذلك قمت بوضع ستة محاور أساسية للبحث هي:-"

- ١- مكونات الحاسب الآلي.
- ٢- مميزات الحاسب الآلي.
 - ٣- أنواع الحاسب الآلي.
- ٤- الحاجة إلى استخدام الحاسب الآلي.
 - ٥- أجيال الحاسب الآلي.
- ٦- الحاسب الآلي كحاسوب ووسيلة تعليمية في التعليم قبل المدرسي (الروضة).

المنهج الذي استخدمه المنهج المنهج الوصفي التحليلي مجتمع البحث عينة من معلمات الرياض الخاصة وأداة كانت هي الاستبانة والأسلوب الإحصائي هو النسبة المئوية.

أهم النتائج:

- ان وجود الحاسب الآلي في التعليم يساعد كثيراً في عملية التعليم.
 - ٧- إن الحاسب الآلي هو حلقة الوصل بين التعليم والتسلية.
- ان الحاسب الآلي مهم يؤدي إلى مساعدة الطفل على التعليم كذلك إلى مستوى أفضل في التعليم و المعرفة.

التوصيات:

التعليم قبل المدرسي لما له من أهمية في العملية التعليمية.

- ٣- جعل الحاسب الآلي وسيلة تعليم في جميع الرياض باعتباره اللبنة الأولـــــى ذلك خلال تدريب المعلمات على كيفية استخدام الحاسب الآلي.
- ۳- إعداد برامج تعليمية تهتم بالطفل في تعليمه أساسيات التربية سواء كانت
 تربية إرشادية أو توجيه على حسب أعمار هم وتعليمية كذلك.

Conclusion

The topic of this research focuses on the computer and its usage in personal education.

The purpose of the research is to show the importance of the computer specially in the preschool education and its role in learning children.

On this basic there are six items to be discussed:

- (1) Parts of the computer.
- (2) Advantages of the computer.
- (3) Types of the computer.
- (4) Demands and usage of the computer.
- (5) Development of the computer.
- (6) Importance of the computer in preschool education.

The basis of the research depend on analytical and descriptive manner. According to this a sample of the kinderkits private teachers is chosen and being asked about the usage of the computer in their job.

Then the statistics and the percentage are used in the analysis of that maintained informations.

Important results:

- (1) It is found that the computer facilitates with greatful manner in the personal education.
- (2) The computer connects between the education and entertainments.
- (3) The computer is important. It helps the child to gain the bast level of education and knowledge.

The recommendations:

- (1) The responsibility of Ministry of Education is to focus on the usage of the computer in the personal education.
- (2) To make the computer the way of the education in all kinderkids and the training of teachers how use it.
- (3) Preparing educational programmes that concern with education of children according to their age.